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Jó hírem van a váci olvasók számára: be-
fejeződtek a választások, kicsit meg lehet 
nyugodni, bocsánatot kérhetünk a szom-
szédtól vagy a rokonoktól azok miatt, ami-
ket az ebédlőasztalnál mondtunk. Amióta 
tartanak többé-kevésbé demokratikus 
normáknak megfelelő választásokat Ma-
gyarországon, kezdjük megszokni, hogy 
nem mindenkivel gondolkodunk ugyan-
úgy a világ folyásáról, ennek megfelelően 
sokszor eltérő polgármester-jelöltre vagy 
listákra szavazunk. A választások közeled-
tével egyre magától értetődőbb dolognak 
tűnik valamiféle Mindent Eldöntő Válasz-
tásként gondolni minden választásra, a 
pszichózisnak köszönhetően pedig elkez-
dünk gyanakodni mindenkire, aki nem 
úgy gondolkodik, ahogy mi. Ez néhány 
évig tényleg csak választási időszakban 
volt jellemző, viszont itt az ideje átgon-

dolni, jó-e az, hogy az elmúlt években állandó választási időszakban élünk. A szektá-
sodásnak sajnos egyértelmű okai vannak: Magyarországon gyakorlatilag megszűntek 
a közösségek, ezeknek a közösségeknek a helyét átvette a politikai közösséghez való 
tartozás mint egyetlen tényleges identitás. Emberek tömegei a szavazatuk alapján 
sorolják be magukat egy-egy közösségbe, hiszen mások nincsenek: egyre szűkülnek 
a bélyeggyűjtő szakkörök, az olvasókörök, a futball kapcsán megállapíthatjuk, hogy  
csak az évente néhányszor előkerülő válogatott iránt van igazán komoly érdeklődés. 
Ha valaki a lépcsőházban a kezébe akarna venni valamit, általában fontoskodó hülyé-
nek nézi a többség. Pedig ezek azok a közösségek, amelyek elmoshatnák a politika 
egyeduralmát: ha kiderül, hogy az olvasókör legjobb humorral rendelkező embere 
történetesen nem arra szavazott, akire mi, máris könnyebb annak a megértése, hogy 
a “másik” oldalon sem csecsemőket feláldozó szektások vannak, hanem hús-vér em-
berek, teljesen hétköznapi vágyakkal. Ameddig ezt nem akarjuk megérteni, addig ma-
radnak a kedvenc Facebook-csoportjaink Fidesszel, DK-val, Tiszával és hasonló olyan 
közösségekkel, amelyeknek a kizárólagossága a másik megértését lehetetleníti el. 
Most, hogy mindenki szavazott, megszokta az eredményt, akár megpróbálhatunk va-
lódi közösségeket is létrehozni. Az elején furcsa lesz, de nagyon megéri.
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A szavazatok 44,17%-ával Matkovich Ilona 
nyerte a június 9-én megtartott polgármes-
ter-választást Vácon. Az Összefogás Vácért 
2024 Egyesület jelöltje több váci civil szer-
vezet és ellenzéki párt támogatásával 7218 
szavazatot szerzett, ami rekordnak számít a 
váci polgármester-választások történetében.

Matkovich Ilona és csapata főként az eddig 
elvégzett közel ötévnyi munka eredményé-
vel kampányolt. A számos kisebb-nagyobb 
önerős fejlesztés mellett azt is elkötelezetten 
hirdették: nem engedik a fideszes gazdasági 
köröknek, hogy a gödi Samsung érdekeinek 
megfelelően munkásszállókat építsenek vá-
rosszerte.

Imre Zsolt a Fidesz-KDNP színeiben a sza-
vazatok 39,5 százalékát szerezte meg. A 
kormánypárti jelölt kampánya nagyrészt a 
fideszes propagandaoldalak által generált 
botrányok köré épült. A Fidesz-KDNP helyi 
jelöltjei több ígéretet is tettek a kormány ne-
vében, ilyen például az, hogy a Vácra 25 éve 
tervezett Duna-híd belvárosi nyomvonalával 
kapcsolatos tervezési munkák leállítására 
kérik majd az illetékeseket, de a botrányos 
állapotú - állami fenntartású - szakrendelő 
felújítását is emlegették.

Erre minden jel szerint nem voltak vevők a 
választók. Míg a Fidesz a szintén június 9-én 
tartott vármegyei listás választáson 7190 
szavazatot szerzett Vácon, addig Imre Zsoltra 
csupán 6454 voks érkezett, és a kormány-
párti egyéni jelöltek nagy része is jóval a 
pártszimpátiát alulmúló támogatást kapott.

Nem sikerült megtéveszteni a váciakat

A szavazatok 5,4%-ával Rosta Zoltán vég-
zett a harmadik helyen a Mi Hazánk színei-
ben. A pártból az év elején kizárt Csereklye 
Krisztina a szavazatok 3,69%-át szerezte 
meg, a 2010-2019 között Vácot vezető För-
dős Attila 2,72%-ot kapott, Gaspar Erika 
pedig 2,54%-os eredménnyel zárta a pol-
gármester-választást.

Nem sikerült megvezetni a váciakat azok-
nak, akik az RTL-en futott műsor miatt csak 
„Johnny gazdaként” hírhedtté vált Dodek 
Norbertet próbálták meg a Tisza Párt je-
löltjének beállítani. Az egyébként Jakab 
Péter pártjának logójával induló Dodek 
utolsóként zárta a választást, 322-en sza-
vaztak rá, ami a voksok 1,97%-át jelenti.

Összefogás-többség, eggyel több 
kormánypárti a testületben

Vác tíz egyéni választókerületében mindösz-
sze kettőben tudott nyerni a Fidesz-KDNP je-
löltje. Kisvácon Szádoczki Imre Fidesz-elnök 
szerzett mandátumot, a deákvári 7-es körze-
tet pedig megőrizte a városi pénzek hűtlen 
kezelésével gyanúsított Mokánszky Zoltán.

Abszolút győzelmet aratott körzetében Fer-
jancsics László és Rozmaring Sándor, akik a 
szavazatok több mint felét megszerezték, de 
49,5%-os eredményt ért el Tótváradi-Nagy 
Bence is, aki a Fidesz-propagandaoldal Vác 
Online tulajdonosát, Szabó Csabát győzte le.

Sima győzelemmel hozta körzetét Inotay 
Gergely alpolgármester, a visszavonuló Fe-
hér Zsolt körzetében induló Makrai Zsolt, 
Kiss Zsolt alpolgármester és Molnár Nándor 
is.

A legszorosabb eredmény a belvárosi 2-es 
számú választókörzetben alakult ki, ahol 
Jess Kinga mindössze 9 szavazat különbség-
gel győzte le a korábban Deákváron induló 
Pető Csillát.

A Fidesz járt jól a kompenzációval, 
bekerült a Mi Hazánk a testületbe

Nem volt szerencséje az Összefogás Vácért 
2024-nek, melynek csupán 25 töredéksza-
vazat hiányzott ahhoz, hogy a négy kompen-
zációs listás hely egyikét megszerezze. Eze-
ket a helyeket az elvesztett egyéni körzetek 
eredményeit összeadva számolják ki. A lé-
nyege, hogy egy abszolút győzelem esetén 
is legyen ellenzéki képviselő a testületben. 
A Fidesz – hasonlóan a 2019-es bukáséhoz 
– három ilyen helyet is megszerzett, ami azt 
jelenti, hogy eggyel több képviselőjük lesz, 
mint a szeptember végéig tartó ciklusban. 
Cikkünk megírásával egy időben, a Nemzeti 
Választási Iroda oldalán megtalálható ada-
tok alapján Imre Zsolt, Ványai László és Kár-
páti-Kelemen Katalin, valamint a Mi Hazánk 
polgármesterjelöltje, Rosta Zoltán fog beül-
ni a testületbe. Imre viszont az ESTV Nagyító 
című műsorában azt mondta: visszamegy 
dolgozni a Dunakeszi Járási Hivatalba, nem 
veszi fel a mandátumát.

A választást költséghatékonyságra hivat-
kozva tartották meg az Európai Parlamenti 
választással egyidőben. A jelenlegi testüle-
tet 2019 októberében öt évre választották, 
megbízatásuk még 2024 szeptember 30-ig 
tart, a most megválasztott testület csak ezu-
tán fog felállni.

Újraválasztották Matkovich 
Ilonát, továbbra is többségben 
az Összefogás Vácért
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A megyei listás és az EP-választás 
eredményein látszik a Tisza Párt 
szívóhatása

A június 9-én megtartott Európai Parlamenti 
képviselőválasztás egyik legnagyobb meg-
lepetése a Fidesz gyenge szereplése és a 
Tisza Párt berobbanása. A kormánypártok 
országosan a szavazatok csupán 44,8%-át 
szerezték meg, a három hónapja még is-
meretlen Magyar Péter-féle Tisza viszont 
29,6%-ot gyűjtött. Előbbi 11, utóbbi 7 helyet 
foglalhat el Brüsszelben a Magyarországnak 
járó 21 helyből. A maradék háromból kettőt 
a DK-MSZP-Párbeszéd szerzett meg 8%-kal, 
a Mi Hazánk egyet gyűjtött be 6,7%-os ered-
ménnyel. 

Viszonylag jól mutatja a Pest vármegyei lis-
tás szavazás és az EP-választás eredménye 
azt, hogy Vácon milyen mértékben forgat-
hatja fel a pártpolitikát a Tisza. Magyar Péter 
pártja ugyanis csak az európai választáson 
indult, a vármegyei szavazásra nem állított 
listát.

A vármegyei listás szavazáson négy párt 
mérettette meg magát, a többiek elbuktak a 
listaállításon. A váci eredmények az alábbiak 
voltak: Fidesz-KDNP 44,73% (7190 szava-

zat), Momentum 20,75% (3336), DK 19,22% 
(3090), Mi Hazánk 15,3% (2459).

Váci adatok az ezzel egyszerre megtartott 
EP-választásról is vannak, itt viszont jól lát-
ható, hogy mely pártok lehetnek kárvallotjai 
a Tisza Párt erősödésének. A Tisza Párt a sza-
vazatok 32,01%-át (5281 szavazat) szerezte 
meg. A Fidesz itt már egy három százalékkal 
gyengébb, 41,55%-os (6855) eredményt ért 
el, de ez a visszaesés elhanyagolható ahhoz 
képest, amit a DK és a Momentum vagy a 
Mi Hazánk szenvedett el. A DK közgyűlési 
listájához képest kevesebb mint feleannyi, 
8,58% (1415) szavazatot szerzett az MSZP-
vel és Párbeszéddel kiegészült közös uniós 
listájával, de a Momentum még ennél is 
rosszabbul járt. A párt kevesebb, mint ne-
gyedannyi, 4,74% (782) szavazatot kapott 
csak, mint a vármegyei választáson, ahol a 
Tisza nem indult. A Mi Hazánk 1031 szava-
zatot szerzett, ami több mint 1400-zal keve-
sebb, mint a másikon.

Különleges helyzet: a DK, a Momen-
tum és a Mi Hazánk tudná megakadá-
lyozni a fideszes pénzszórást

Elvesztette többségét a Pest Vármegyei 
Közgyűlésben a Fidesz-KDNP, amely 21 

mandátumot szerzett a 46 fős testületben. A 
Momentum 10, a Mi Hazánk 8, a DK 7 helyet 
foglalhat el. Ez azt jelentheti, hogy a három 
párt együttműködve megakadályozhatja a 
gödi Samsung-pénzek kormányközeli zse-
bekbe csurgatását.

A kormány 2020-ban vonta el a koreai akku-
gyár által fizetett iparűzési adót Gödtől, hogy 
a pénz szétosztásával a fideszes többségű 
Pest Vármegyei Közgyűlést bízza meg. A kor-
mánypárti többség aztán a pénzből többek 
között 60 millió forintot ítélt a 0627.hu nevű 
fideszes propagandaoldalnak, amely Rétvári 
Bence parlamenti kampányát is támogatta. 
Ugyanez a helyzet Dunakeszin, ahol szintén 
tízmilliókat kapott a fideszes polgármestert 
támogató civil egyesület is. Gyakorlatilag a 
Samsung zsebre tette a fideszes politikuso-
kat, de a mostani választás eredményeképp 
ezt a pénzcsapot zárhatják el az ellenzéki 
pártok együttműködéssel.

A kormánypártok egyébként egyértelműen 
kampánycélokra, “baráti”, a gyártól elég 
távol fekvő településekre költik a Samsung 
pénzét, miközben az akkugyár környezeti és 
infrastrukturális hatásait elszenvedő Vác egy 
fillért sem kap.

Eszes Ádám

A váciak is tizenegy pártra szavazhattak 
június 9-én, az európai parlamenti választá-
sok során. A legtöbb szavazatot a Fidesz-KD-
NP szerezte meg,  a második helyen a Ma-
gyar Péter féle TISZA Párt végzett, majd jóval 
kisebb voks számmal az MSZP, DK,  Párbe-
széd-Zöldek került a harmadik helyre.

Az európai parlamenti szavazás országos 
eredményét a váci szavazatok is jól repre-
zentálják. 2019-hez  és a 2022-es ország- 
gyűlési választásokhoz képest  gyengült 
Vácon a kormánykoalíció támogatottsága, 
míg  az áprilisban alakult TISZA nem csak a 
Fidesz-KDNP-től, hanem leginkább az ellen-
zéki pártoktól vett el szavazatokat.

Csökken  a Fidesz-KDNP támogatottsága 
a váciak körében – ez derült ki a választas.
hu adataiból. Bár 2024 június 9-i európai 
parlamenti választás során a 11 párt közül a 
kormánypárti koalíció szerezte meg Vácon a 
legtöbb voksot, egészen pontosan 6855–öt 
ez a 2019-es adatokhoz képest csak 8 plusz 
szavazatot jelent. Az elenyésző növekmény 
akár eredményként is értelmezhető lenne, 

csakhogy a mostani választásra háromezer-
nél több szavazó ment el a városban, mint 
2019 májusi EP-választásokra, ami azt je-
lenti hogy idén 10%-al kevesebb szavazatot 
kapott a Fidesz, mint 2019-ben.

A 16 499 szavazóból, 41,5%-uk voksolt 
a Fidesz-KDNP-re, 58,5%-uk, azaz 9644-fő 
pedig, a további 10 párt listáját támogat-
ta. A Magyar Péter-féle TISZA Párt kapta a 
kormánypártiak után a legtöbb szavazatot, 
5281 váci gondolta úgy, hogy inkább a TISZA 
képviselje őket Brüsszelben.

Mögöttük jócskán lemaradva, 1415 fő 
szavazott csupán azt a MSZP-DK-Párbe-
széd-Zöldek baloldali összefogásra. Negye-
dik helyen a Mi Hazánk végzett, amely 1031 
szavazatával Vácon is meglépte a bejutáshoz 
szükséges 5 %-ot. 2019-ben még jól sze-
repelt Vácon a Momentum és a Jobbik is, 
előbbi a voksok közel 11%-át, míg az utób-
bi majdnem 6%-ot gyűjtötte be, most jóval 
nagyobb részvétel mellett, szavazatszám 
szerint is kevesebbet értek el, a szükséges 
5%-os küszöb alatt maradva.

A váci szavazók körében
rosszabbul teljesített a Fidesz A Fidesz-KDNP támogatásának csökke-

nése a 2022-es áprilisi országgyűlési válasz-
tások eredményében is lemérhető. Rétvári 
Bence kormánypárti jelölt akkor, a váciak 
szavazatából közel 10400 szavazatot tudott 
begyűjteni, most az Európai Parlamenti vá-
lasztásokon csak 6855-öt kaptak a kormány-
pártok, a fideszes polgármesterjelöltnek 
pedig még ennél is kevesebbet, 6454 darab 
voksot sikerült megszereznie.

A Fidesz-KDNP-nek 2019-ben még 13 főt 
sikerült bejuttatnia az európai parlamentbe 
most csak 11-et. Az áprilisban alakult Magyar 
Péter-féle TISZA viszont hét mandátumot 
szerzett meg. A DK a korábbi 4 fő helyett, az 
MSZP és a Zöldek pártszövetségben is csak 
2 helyet tudhat magáénak, a Momentum és 
a Jobbik nem érte el az 5%-os küszöböt, vi-
szont a Mi Hazánk egy képviselője kijutott az 
uniós parlamentbe.

Az országos eredményhez képest is 
3,3%-kal kapott kevesebb szavazatot Vácon 
a Fidesz-KDNP, míg 2,4%-al több váci vok-
solt a TISZA Pártra. A város vezetését Matko- 
vich Ilona civil polgármesterrel pedig stabil 
többséggel szerezte meg az Összefogás Vá-
cért 2024 Egyesület.
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“Átvettem a polgármesteri meg-
bízólevelemet. Rekord részvétel 
mellett rekordszámú szavazatot 
kaptam a június 9-i önkormányzati 
választáson. Soha korábban nem 
kapott ilyen nagy felhatalmazást 
egyetlen váci polgármester sem: 
összesen 7218 váci polgár szavazott 
rám” – írta saját közösségi oldalán 
az újra megválasztott városvezető.

“Köszönöm a megtisztelő bizalmat, ér-

zem a felelősség súlyát. Köszönöm, hogy 
ilyen sokan vettek részt a választásokon. 
Ahogy eddig is, a jövőben is minden váci 
polgárt szolgálni fogok a csapatommal. 
Folytatjuk a megkezdett munkát. Meg-
védjük szeretett otthonunk biztonságát, és 
tovább fejlesztjük gyönyörű városunkat!”

Mint ismert, Imre Zsolt, a Fidesz pol-
gármesterjelöltje az ESTV Nagyító című 
műsorában jelezte, nem kívánja felvenni 
képviselői mandátumát.

Átvette megbízólevelét
a rekordgyőzelmet arató 
Matkovich Ilona

2022-ben Pest megye 4. sz. számú, Vác 
központú választókörzetében nagyon nagy 
fölénnyel tudott nyerni a fideszes Rétvári 
Bence, viszont egyre biztosabban rajzoló-
dik ki, hogy ez jellemzően nem a nagyobb 
településeken múlt: a választókörzet fonto-
sabb városaiban a június 9-i helyhatósági 
választáson ugyanis sokszor nagyot buktak  
a kormánypárti jelöltek. Vácon Matkovich 
Ilona a 2019-es eredményéhez képest 30 
százalékot javítva győzte le a fideszes Imre 
Zsoltot, aki a Dunakeszi Járási Hivatal veze-
tője is, de megmaradt az Összefogás Vácért 
többsége a képviselő-testületben is. 

Ahogy a Magyar Narancs júniusi cikke 
rámutat, nem Vác az egyetlen hasonló tele-
pülés: Sződligeten Juhász Béla Róbert már 
sokadszorra győzedelmeskedett. Szerveze-
te, a Tiszta Forrás zsinórban negyedszerre 
nyert száz százalékkal.

Bukott a Fidesz továbbá  Nagymaroson 
is, itt a 2019-ben függetlenként polgár-
mesteri címet szerző Heinczinger Balázs és 
négy képviselő is indult pártszínekben, de 
egyikőjüket sem választották be a testület-
be: a régi-új polgármester a független Pet-
rovics László lett.

Egyre kevésbé kormánypárti 
Vác választókerülete

Minden jel szerint végleg megváltozott 
valami június 9-én a magyar politikai palet-
tán. Bár az önkormányzatokat egyelőre csak 
mérsékeltebben érintette Magyar Péter Ti-
sza pártjának szele, az európai parlamenti 
választási adatok határozottan azt mutat-
ják, hogy ezen a szinten is jobb felkészülni. 
A 4,6 millió szavazó részvételével kapott 
eredmények ugyanis azt mutatják, hogy 
egyrészt épp egy kicsit kevésbé nyomasztó 
a Fidesz fölénye (44,8 százalékot kaptak), 
másrészt viszont az az ellenzéki felállás, 
amit 2010 óta megszoktunk, valószínűleg 
örökre eltűnt, és ha csak nem történik va-
lami csoda, nem is fog visszatérni. A Tisza 
ugyanis 29,6 százaléknyi megszerzett sza-
vazatával messze a legerősebb ellenzéki 
párt lett, soha még csak megközelítőleg 
sem ért el ilyen eredményt az ellenzékből 
senki. Ez az eredmény pedig valószínűleg 
még többet hozhat, hiszen a szavazó sze-
retne erőt is látni abban, akire ikszel. Az 
ellenzéki szavazók pedig főleg kormányvál-
tást akarnak.  Ez sokszor felülírja a hagyo-
mányos jobboldali és baloldali gondolko-
dást is, és csak az tűnik a fontosnak, hogy 
ez a valaki képes legyen leváltani  a Fideszt. 
Izgalmas kérdés, hogy ebben meddig me-
het el Magyar Péter pártja. Az viszont még 
izgalmasabb, mihez kezd a még létező 
parlamenti ellenzék: róluk ugyanis főleg 
azt mondták ki a választók, hogy nem kér-
nek belőlük. Egyedül a DK vezette hármas 
szövetség jutott mandátumhoz a Fidesztől 
balra, ez összesen kettőt jelent (a Fidesznél 
is szélsőjobbosabb Mi Hazánk kapott még 
egy mandátumot, de az egy egészen más 
ellenzékiség természetesen), a szép remé-
nyekkel indult Momentum elúszni látszik, 
miközben azzal a gondolattal is meg kell 
barátkozni, hogy az LMP-Jobbik duónak 
úgy van saját frakciója is a magyar Országy-
gyűlésben 2026-ig, hogy egy százaléknyi 
ember sem kíváncsi rájuk. Ez az érdektelen-
ség pedig valamennyire le fog szivárogni az 
önkormányzatokba is, ami főleg azért rossz, 
mert az önkormányzatokban dolgozó politi-
kusok általában a legkevésbé sem tehetnek 
a saját pártjuk diszfunckionális működésé-
ről. A ránk váró időszak ezért valószínűleg 
egyfajta tisztulás is lesz: a jól beágyazott 
helyi politikusok túl fogják élni a pártjukat, 
hiszen ezen a szinten a saját választókerület 
megismerése a legfontosabb, míg a mind-
össze a pártjuk sikereit lovagló kollégáik 
valószínűleg oda fognak menni, ahova a 
pártjukat küldték az emberek júniusban. 

Új idők jönnek
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sok területre kiterjedő lelkiismeretes hi-
vatástudatot, mely segítségével a védő-
nők egyszerre egészségügyi és életmód 
tanácsadók, gyógyítók, pedagógusok és 
pszichológusok.

Tóth Dávid szavalatát követően a mun-
káltató intézmény két szakmai igazgató-
helyettese Szolár Éva és Fischer Kornél is 
köszönetét fejezte ki munkatársaknak.

Ezt követően az alpolgármester és az 
intézmény vezetői egy-egy szál virág-
gal és emlékoklevéllel köszönték meg 
kollégáik – Bodnárné Megyeri Erzsébet, 
Demjén Anna, Hénapné Lukács Brigitta, 
Karácsony Klaudia, Lévai Judit, Rózsa 
Anett és Halász Judit – munkáját. Külön 
köszöntötték az iskolaorvosokat – dr. Tatai 
Orsolyát, dr. Katona Tündét, dr. Huszágh 
Hedviget, Osztrogonáczné dr. Kressinsz-
ky Katalint, dr. Osztrogonácz Henriket és 
dr. Manninger Pétert – akik a védőnőkkel 
együttműködve vigyázzák a rájuk bízott 
gyermekek és fiatalok egészséges fejlő-
dését.

A köszöntő/köszönő rendezvény ál-
lófogadással zárult, amely jó alkalmat 
kínált egy olyan kötetlen beszélgetésre, 
amely az embert próbáló munka közben 
ritka lehetőség az érintettek számára.

A Váci Járásbíróság hivatalosan értesí-
tette városunk polgármesterét, hogy az 
idei nyári ítélkezési szünetük július 15-től 
augusztus 20-ig tart. Ezen időszakban 
a tárgyalások, a pénztári és az elnöki 
félfogadás, valamint a bűnjelek átvétele 
szünetel.

Nyári ítélkezési 
szünet a Váci 
Járásbíróságon

A magyar védőnők napja alkalmából a 
Pannónia Házban rendezték meg a szak-
ma városunk tanintézményeiben dolgozó 
munkatársait köszöntő ünnepséget. Az 
eseményen Járja Andrea, a Váci Humán 
Szolgáltató Központ igazgatója üdvözölte 
az ünnepség főszereplőit, majd Inotay 
Gergely köszöntötte a hálózat dolgozóit.

Az alpolgármester a területi védőnők 
tevékenységének egy évvel ezelőtt köz-

pontosítására utalva ahhoz hasonlította 
a kialakult helyzetet, mint mikor egy csa-
ládban az egypetéjű ikreket – esetünk-
ben az iskolai, illetve a területi védőnőket 
– elszakítják egymástól. Mint mondta: az 
átszervezés azért is érthetetlen, mert az 
utóbbiak szolgálata továbbra is városban, 
a váci gyermekek érdekében történik. 
Inotay Gergely jó egészséget és kitartást 
kívánva a maga és az önkormányzat ne-
vében megköszönte azt az áldozatos és 

A váci védőnőket, iskolaorvosokat köszöntötték



A választási kampányban és még a napok-
ban is több félrevezető tájékoztatás hangzott 
el az immár 7 éve megígért új váci járóbeteg 
szakrendelő sorsáról. Az alábbiakban – szi-
gorúan a tényekre hagyatkozva – összefog-
laljuk, miért nem valósul meg a 2017-es 
kormányhatározat által rögzített beruházás.

A 2017-es kormányhatározat ÚJ váci rendelő 
építéséről szól – 98/2017. (IV. 27.) „Jávorsz-
ky Ödön Kórház Vác: új járóbetegszakrende-
lő-tömb építése”. Ezt 2018 januárjában Rét-
vári Bence sajtótájékoztatón erősítette meg.

Két éven keresztül nem történt jelentős elő-
rehaladás.

Majd az új városvezetés megkötötte a szüksé-
ges tervezői szerződést, sürgette a dokumen-
táció elkészültét, megfogalmazta javaslatait:
– a tervezett nővérszálló könnyebben legyen 
megközelíthető,
– a mentőbejáró legyen fedett,
– a gépjárműves kiszállási lehetőség közel 
legyen a kórház főbejáratához,
– a buszforduló ne kerüljön távolabb a főbe-
járattól.
A szükséges tervet a képviselő-testület elfo-
gadta.

A szakrendelő, valamint az új nővérszálló 
épületének épületének tervét engedélyez-
ték.

Ám 2021 karácsony táján kormánydöntéssel 
szinte teljesen törölték a beruházásra szánt 
forrásokat.

Tavaly ősszel Matkovich Ilona polgármester 
levélben hívta személyes egyeztetésre az 
Országos Kórházi Főigazgatóság vezetőjét. 
Ő válaszában leírta, hogy felmérték a FEL-
ÚJÍTÁS lehetőségét, az ehhez szükséges 
forrásigényt, és türelmet kért, amíg a finan-
szírozás megoldódik.

Ugyanakkor még a választás után, napjaink-
ban is arról szól a kormánypárti propaganda, 
hogy a városvezetés átlátszó, szakmaiatlan 
lépéseivel hátráltatta a beruházáshoz szük-
séges telekcserét. A tény az, hogy a telek-
csere szerződésről szóló testületi határozatot 
még 2020-ban elfogadták. Viszont a szerző-
dés véglegesítését az Országos Kórházi Fő-
igazgatóság csak a következő nyáron küldte 
aláírásra az önkormányzatnak – az aláírás a 
lehető legrövidebb idő után meg is történt. 
(Arról a telekcseréről van szó, amelyről már 
korábban kiderült, hogy immár lényegtelen, 

hiszen új épületről már szó sincs, csak tataro-
zásról.)

Pár hónapja a kormánypárti polgármesterje-
lölt bejelentette: „kiírták a pályázatot a váci 
szakrendelő felújítására”. Ezt Rétvári Bence 
megcáfolta: csupán társadalmi egyeztetés-
ről szólt a dokumentum, ráadásul már csak 
nyílászáró cseréről és tatarozásról beszélt Vác 
országgyűlési képviselője.

Az egyeztetés lezárultával jelent meg egy 
uniós finanszírozáson alapuló pályázat, 
amelyre az Országos Kórházi Főigazgató-
ság (OKFŐ) adhat be igényt arra, hogy több 
(közte a váci szakrendelő) létesítményben 
mit kíván ebből a forrásból megvalósítani. 
Természetesen már szó sincs ÚJ szakrendelő 
felépítéséről. Amennyiben az OKFŐ-pályázat 
tartalmaz majd valamilyen, a váci létesít-
ményben végzendő munkát, és arra nyer is 
forrást, úgy annak megvalósítási határideje 
2026 nyara lesz.

Friss információ, hogy az említett pályá-
zat igénybejelentési határideje eredetileg 
2024. június 10. volt, ám ezt nemrég július 
végéig kitolták.

Tények az új váci szakrendelő 
meg nem építéséről

Önkormányzati hírek
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A tulajdonos Vác Város Önkor-
mányzat és az élvonalbeli Váci 
Női Kézilabda SE (Váci NKSE) fo-
lyamatos együttműködésének kö-
szönhetően egyre modernebb és 
komfortosabb létesítmény várja a 
Vác Város Sportcsarnokát használó 
csapatokat, testnevelés órára érke-
ző iskolásokat és az eseményekre 
kilátogató sportbarátokat. Jelen-
leg a játéktér felújítási munkálatai 
folynak.

Már korábban is nagyon sok fel-
újítási, fejlesztési tevékenység volt 
köszönhető annak, hogy a Nemzet 
Sportvárosának élsportját „zászlós-
hajóként” képviselő Váci NKSE iga-
zi otthonként kezeli a létesítményt. 
Elég csak az energetikai, világítási, 
hangosítási modernizálásra, vagy 
éppen a nézőtér kényelmesebbé 
tételére tett beruházásokra utalni.

Ezek a munkák rendre a tulaj-
donos város hozzájárulásával, 

esetenként anyagi támogatásával 
valósultak meg. Még idén tavasz-
szal fordult az önkormányzathoz 

Felújítják a sportcsarnok játékterét a sportklub elnöksége azzal a ké-
réssel, hogy szeretné az utoljára 
2016-ban felújított játéktéri sport-
parketta újbóli rendbetételét, az 
azóta keletkezett hibák kijavítását 
elvégeztetni. A munkákat TAO-for-
rásból, mintegy 13,4 millió forin-
tos költséggel finanszírozzák, azzal, 
hogy a TAO-pályázati önrészt (30%) 
erre az önkormányzat biztosítsa. Az 
ehhez szükséges 4 millió forintos 
költségvetési forrást márciusban 
a testületi ülésen jelenlévő képvi-
selők egyhangú szavazással el is 
fogadták.

Miután az elmúlt hétvégén a 
csarnokot használó középiskolák-
ban befejeződött a tanítás és a 
sportegyesületek is edzésszünetet 
tartanak, a hétvégén a kivitelező el-
kezdte a felújítást. Ennek nyomán 
felcsiszolják a játékteret, felviszik 
a szükséges sportlakk bevonatot, 
majd elvégzik a több sportág gya-
korlásához alkalmas vonalazást is.

Önkormányzati hírek
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Közélet

“Újra itt van, újra itt van a nagy csapat” - 
zengett a dal a június  15-én rendezett váci 
kézilabdások találkozóján résztvevő közel 
hetven torokból. Lányok, fiúk illetve meglett 
hölgyek és férfiak randevúztak hosszú évek 
után a Váci Ságvári Sportcentrumban. Sokan 
30-40 éve nem látták egymást, nem talál-
koztak különböző okok miatt. „Te ki is vagy? 
Melyik csapatban játszottál?” - ilyen és ehhez 
hasonló kérdések röpködtek az érkezéskor.  

A program ismertetése után egyperces 
néma felállással emlékeztek a már elhunyt 
kézilabdázókra a jelenlévők. Nagy sikere 
volt a tablókiállításnak, hiszen 1955-1995-ig 
sok-sok eseményt, eredményt elevenítet-
tek fel a képek, cikkek. Rengeteg fénykép, 
album került elő és járt kézről kézre, meg-
indult a cserebere akció, jópofa megjegy-
zésekkel: „Ez Te vagy itt a képen? Milyen 
sok hajad volt, biztosan parókában ját-
szottál…” - hangzottak el a kommentárok. 
Hagyomány ezeken a találkozókon, hogy a 
jelenlévő sportolók közül egy női és egy férfi 
kézilabdást apró ajándékkal köszöntünk. 

Idén „statisztika” alapján a hölgyek közül 
Szokol Ági, a férfiaknál Szikora Gusztáv lett a 
megajándékozott fél, utóbbi 92 éves kora el-
lenére nem először vett részt ilyen találkozón. 

A kora délutáni ebéd után újdon-
ság gyanánt tombola sorsolással gaz-
dára talált néhány reklámpóló, pezsgő, 
beváltható nyereménykupon valamint 
Bíró Ádám:  A kézilabdázás váci történe-
te 1935-1995 című nagysikerű könyve.  

A nap folyamán a legtöbbször elhang-
zott szó így szólt: „Emlékszel?” Késő es-
tig tartott a „randevú”, mindenki nagyon 
jól érezte magát, sajnálhatják, akik nem 
tudtak eljönni, jó egészséget kívánunk 
nekik. Hofi Géza intelmeit meghallgatva 
(“..próbálj meg lazítani”) köszöntek el egy-
mástól a váci kézisek. Minden résztvevő 
emléklappal a kezében, egy kicsit meg-
hatódva intett búcsút a rendezvénynek. 
   Köszönet a szervezőknek: a Ságvári Klub 
vezetőségének, a szakácsoknak és minden-
kinek, aki segített a rendezésben. Külön kö-

szönet a szintén nagyszerű kézilabdázónak, 
Fölvári Lászlónak, aki időt, energiát, anya-
giakat nem sajnálva fáradozott azon, hogy 
mindenki elégedetten távozzon.

berci

Kézilabda nosztalgia randevú a Ságvári klubban

Az egész országot - mit országot, konti-
nenst - lázban tartó labdarúgó Európa-baj-
nokság talán sokak számára csalódás: a 
magyar válogatott a várakozások ellenére 
2024-ben sajnos közel sem nyújtott olyan tel-
jesítményt, mint amilyet 2016-ban és 2021-
ben. Pedig a szurkolókon nem múlt: Vác  
focirajongó közönségét az egész országgal 
együtt mozgatta meg a három csoportmecs-
cs, miközben napokig nem lehetett másról 
sem beszélni, mint arról, végre varázsolni 
fog-e Szoboszlai Dominik. Érdekes kérdés, 
hogy elmaradt-e egyáltalán a varázslat, vagy 
az, hogy mit tekintünk varázslatnak.  Az előző 
két EB-n a magyarok el voltak kényeztetve: 
egy várható teljesítményét jóval túlszárnyaló 
válogatottat láthattak a szurkolók, olyan játé-
kosok csillogásával, akik se előtte, se azóta 
sem közelítették meg ezt a teljesítményt. A 
2024-es teljesítmény azért ígért sokat, hi-
szen időközben lett egy világ elitjébe tartozó, 
remek korban lévő focistánk, a játékosaink 
jelentős része a magyarnál erősebb bajnok-
ságokban focizik, ráadásul Marco Rossi csa-
patában megszületett az az állandóság is, 
amire sokat vártunk. 

Ezúttal ez a csoda nem úgy jött, mint 
ahogy reméltük, de jött: egy kifejezetten 
gyenge (Svájc) és egy hajtós, de vesztes (Né-

metország) meccs után jött a csoda a skótok 
ellen 0-0-ás állásnál a 100. percben. A hosz-
szabbítás hosszabbításában érkezett Cso-
both Kevin, hogy berúgja a gólt, amire  cikk 
szerzője a poharának minden tartalmát maga 
köré locsolva ünnepelt a stuttgarti arénában, 
tudván, hogy pár óra autózásnyira még em-
berek tízezrei, milliói teszik pontosan ugyan-
ezt a kivetítők vagy televíziók előtt. Nem 
Skócia  megverése volt a csoda, az remélhető 
eredmény volt. Az igazi csoda az volt, hogy 
a magyar válogatott újra létrehozott valami 
legendásat ezzel a sírból visszahozott mecs-
csel. Ilyenek megélése után két út van: vagy 
örülünk, hogy megéltük, vagy kívülállóként 
csendesen bólogatunk arra, ahogy mások 
örülnek. Van egy harmadik út is persze, de az 
nem annyira út, inkább gödör: ha elkezdjük 
kiabálni, hogy mázli, megemlítve a focinál 

kevesebb embert érdeklő sporteseményeket, 
amelyek nem mozgatták meg az országot, és 
puffogni, amiért mondjuk a miniszterelnök 
is szereti a focit. A válogatott ugyanis nem 
a kormányé, nem is a miniszterelnöké, de 
még csak nem is az ellenzéké,   hanem  egész 
Magyarországé. Nem lesz tőle olcsóbb a tej, 
nem oldódnak meg Csoboth Kevin góljától 
vagy a sérülése ellenére végig küzdő Szobo-
szlai teljesítményétől az ország problémái, 
sőt ezek a sportolók nem is politikai felada-
tot teljesítenek. Ez csak sport, aminek lehet 
örülni, akár úgy is, hogy közben kritizáljuk. És 
mellette persze csoda, hiszen lehet jönni az 
értelmetlen ordibálással és a labdát kergető 
22 szaladgáló emberrel, de ha valami egy-
szerre okoz ennyi embernek felejthetetlen 
pillanatot, az biztosan több hétköznapi spor-
teseménynél.

A késő csoda
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Dunakeszire és Csömörre, vagyis kizárólag 
a fideszes vezetésű településekre folyik be” 
– mondta Vajda Viktória, a Pest vármegyei 
közgyűlés tagja.

Ahhoz, hogy ez a tendencia októbertől 
megváltozzon, a 10 momentumos, a 7 DK-s 
és a 8 Mi Hazánk-os képviselőnek kell össze-
hangolnia közös érdekeit, ugyanis szavazá-
soknál csak így tudnak érvényt szerezni a 21 
kormánypárti képviselővel szemben az el-
lenzéki fejlesztési elképzeléseknek. Ráadá-
sul nem kevés pénzről, évente 6-7 milliárd 
forintról van szó, aminek nagyobb része – a 
momentumos képviselő szerint – elsősor-
ban a fideszes érdekeltségű szervezetekhez 
megy.

“Azt gondolom, hogy rájöttek hogy nem 
kellemes elindulni egy Fidesz-logóval az 
önkormányzati választáson, főleg a 19-es 
hatalmas vereség után. Utána sem lett jobb 
az ázsiója a kormánypártnak. Gödön egysze-
rűen nem lehetett és nem merték vállalni, 
hogy Fidesz-logóval indulnak el a válasz-
táson, ezért lett a Kammererrel közösen a 
Változásért Egyesület. Ez a taktika működik 
országosan több városban, több települé-
sen is. Egyébként Kammerer Egyesülete is 
kapott ezekből a civil egyesületi alapokból 
forrást és ebből tartottak városi rendezvényt. 
Tehát, itt már összefolynak az önkormányzati, 
az egyesületi és az úgynevezett civil alapból 
érkező források” – emelte ki Vajda Viktória.

Új helyzet áll elő a Pest vármegyei köz-
gyűlésben, ugyanis a június 9-i választások 
eredményeképp elvesztette többségét a 
közgyűlésben a Fidesz. Októbertől 25 el-
lenzéki és 21 kormánypárti képviselő dönt 
majd például a gödi SAMSUNG tevékenysé-
géből befolyó iparűzési adó pénzekről, pél-
dául arról, hogy a váci járás mely települései 
részesedjenek belőle. Hat-hét milliárd forint 
évente az az összeg, aminek felhasználásá-
ról októberig még a kormánypárti többség 
dönt.

Az önkormányzati választások következ-
ményeként 25–21-re változott az ellenzéki-
ek és kormánypártiak aránya a Pest Várme-
gye Önkormányzatának Közgyűlésében.

Az ezért fontos kérdés a gödi SAMSUNG 

közelében lévő települések életében, mert 
a kormány a különleges gazdasági övezet 
besorolással a megyei testület döntéskö-
rébe utalta az akkugyártásból, az iparűzési 
adó címen befolyó pénzek elosztását. És azt 
is meghatározta hogy mely települések 
kerülhetnek a kedvezményezettek köré-
be. Eddig a kormánypárti közgyűlés döntött 
az évi 6 milliárd forint sorsáról, mely pénzek 
nagyrészt pont nem az akkugyártásban érin-
tett települések, például Göd vagy az ipari 
park működéséhez szükséges napi 25 ezer 
köbméter vizet biztosító Váchoz, hanem tá-
volabbi településekhez kerültek.

“Korábban, amíg ellenzéki városvezetés 
volt, egyáltalán nem a gödi városvezetés 
kapta, hanem különböző alapítványok vagy 
szervezetek kapták. Jelenleg a legtöbb forrás 

Vác teljes úthálózatát fel lehetne újítani 
a Samsung éves adójából, októbertől
akár jöhetnek is a gödi akkupénzek

Bajban az akkugyártás
Szezonálisan nézve 2,4 százalékkal csök-
kent az idei év áprilisában a hazai ipar tel-
jesítménye az előző évhez képest. A vissza-
esés két dolognak tudható be: a csökkenő 
keresletnek és a rosszul teljesítő feldolgo-
zóiparnak. 

A részletes adatok szerint a feldolgozóipari 
termelés 26 százalékát képviselő jármű-
gyártás volumene 7,0 százalékkal bővült az 
előző év azonos hónapjához mérten.

A 10,3 százalékos feldolgozóipari súlyú vil-

lamos berendezés gyártása 6,7 százalékkal 
elmaradt az egy évvel korábbitól, ezen be-
lül az egyik legjelentősebb súlyú alágazat 
közül az akkumulátor, szárazelem gyártása 
minden eddiginél nagyobb mértékben, 23 
százalékkal esett vissza.

Ez azt jelenti, hogy miközben a kormány 
a teljes magyar gazdaság jövőjét az olyan, 
rendkívül szennyező, nagy környezetterhe-
léssel járó, ráadásul a munkahelyeit jelen-
tős részben külföldi vendégmunkásokkal 
megtöltő gyárakba fektette, mint amilyen 

a szomszédos Samsung gyár, valójában 
egyre kevesebbet adnak el az itt gyártott 
termékekből is.

A gödi akkumulátorgyár több gondot is 
okozott már. Az Átlátszó kikérte Göd város 
és a Samsung gyár 2021-es és 2022-es 
légszennyezettségi adatait, mert az Or-
szágos Környezetvédelmi Információs 
Rendszerben (OKIR) idén januárban még 
nem voltak elérhetők – időközben aztán az 
OKIR-ba is feltöltötték őket. Az adatokból 
kiderül, hogy Göd levegőjét jelentős mér-
tékben terheli az akkugyár működése, a 
szén-dioxid mennyisége például a 2018-as 
évhez képest a hétszeresére nőtt.

Közélet
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A gyerekek már használják a vadonatúj medencét

csodás építmény. A polgármester 
hosszan sorolta a létesítményben 
létrehozott vendégbarát felújításo-
kat, majd kitért azokra a tervekre, 
melyeket a jövőben szeretne meg-
valósítani a városvezetés. 

Matkovich Ilona a közreműködők 
munkája mellett a váci emberek tü-
relmét is megköszönte, ugyanak-
kor elmondta: biztos abban, hogy 
az élményelemek, a csúszda, a víz-
ágyúk, a csobogó feledtetik a vá-
rakozást, és sok-sok örömteli pilla-
nattal gazdagítják gyermekeinket. 

Az egy éve átadott és a gyerme-
kek által kedvelt Duna-parti nagy-
játszótér mellett a közelében lévő 
strandon is új gyermekparadi-
csom várja a kicsinyeket: átadták 
a modern, többfunkciós gyermek-
medencét. 

Az avató egy nappal előzte meg 
a váci strand idei szabadtéri nyitá-
sát. A város polgármestere, Mat-
kovich Ilona felidézte az újjáépí-
tés mozzanatait, amelynek végén 
közel 170 millió forintos városi 
finanszírozással valósult meg a 
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Pezsgett az élettől a belváros június 
22-én, a Múzeumok Éjszakáján. A váci 
Tragor Ignác Múzeum és a Váci Egyház-
megye közösen töltötte meg kulturális 
csemegékkel a Szent Iván Éjhez kötődő 
eseménysorozatot, amelyre idén minden 
eddiginél többen váltottak karszalagot.

 A program 16 órakor indult „Mars 
és Vénusz csatájá”-val: az élő történel-
mi bemutató szereplői -Székely Nóra, a 
Mare Temporis tagja és Németh Ádám 
múzeumpedagógus- korhű öltözékben 
előadott, szórakoztató diskurzusa arra 
világított rá, hogy napjainkhoz viszonyít-
va milyen előnyei és hátrányai voltak az 
itáliai reneszánsz korszak szokásainak, 
találmányainak. 

A hét órás programsorozat folyamán 
még számos tárlatvezetésen vehettek 
részt a látogatók: Vertel Andrea kerami-
kus személyesen mutatta be a Pannónia 
Ház udvarába megálmodott és létreho-
zott Tündérkertjét, megnyílt a kíváncsi 
szemek előtt a főtéren, üvegtető alatt rej-
tőző Szent Mihály Altemplom, ahonnan 

régészeti séta is indult a belvárosban, 
több turnusban járhatták be a Memen-
to Mori kiállítóhelyet az érdeklődők. A 
Sajdik Gyűjteményben, A reneszánsz 
sárkány - Báthori Miklós és kora c. kiállí-
táson, Kolodko Mihály Dunai Cápa című 
időszaki tárlatán és a Múzeumok Éjsza-
kája alkalmából megnyílt „Újdonságok 
a régmúltból” c. minitárlaton is sok ér-

dekességet megtudhattak a látogatók. 
Utóbbi kiállítás a Tragor Ignác Múzeum 
legfrissebb beszerzéseit és régészeti le-
leteit tárta a közönség elé, köztük olyan 
különlegességekkel, mint a múzeum 
névadójának egykori írógépe, vagy egy 
kelta kori, ún. hólyagos bokaperec a Kr.e. 
4-3. századból. 

A program illusztris vendége volt 
Szakács Györgyi Kossuth- és Jászai-díjas 
filmes és színpadi jelmeztervező, olyan 
fimek kosztümtervezője, mint a Napfény 
íze, a Semmelweis vagy a Hídember. A 
szakemberrel Fehérváriné Tóth Helga 
múzeumigazgató beszélgetett számos 
elismerést kiérdemlő munkásságáról, il-
letve a reneszánsz kori viseletekről.

Igazi kuriózum volt a szombati prog-
ramkavalkádban, hogy ezúttal szaba-
don be lehetett járni az egyedi díszítésű 
barokk, biedermeier, neoreneszánsz és 
neobarokk bútorokat, festményeket és 
tárgyakat rejtő Püspöki Palotát: több 
mint félezren éltek is a lehetőséggel. A 
látogatókat Marton Zsolt püspök atya 
személyesen köszöntötte, sőt, szelfizni, 
beszélgetni is lehetett az egyházfővel.

A főtéren található Egyházművészeti 
Gyűjtemény szintén tárt kapukkal fogad-
ta az este résztvevőit, és kapcsolódva a 
Múzeumok Éjszakájának idei tematiká-
jához -Gólpassz-, a hangulatos és pedán-
san rendezett belső udvarban csocsózni 
is lehetett, illetve központi helyet és 

Emlékezetes nyárközepi éj: 
több százan választották 
a programokban gazdag 
Múzeumok Éjszakáját Vácon

KULTÚRA
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egy látványos installációt kapott Prokop 
Péter: Focisták c. festménye. A gazdag 
életművel rendelkező pap, festő és író 
szombaton megnyílt időszaki kiállításá-
hoz kapcsolódva Fazekas Réka művésze-
ti író és kurátor tartott tárlatvezetést. A 
gyűjtemény munkatársai „Egy csapatban 
játszunk” címmel izgalmas nyomozós 
játékot is tervezteka családoknak, melyet 
fociskártyákkal lehetett végigvinni.

Az este folyamán a gyerekeket több-
féle kézműves foglalkozás várta: készít-
hettek virágos fejdíszt és reneszánsz 
padlócsempéket, bőrszütyőt, faraghattak 
maguknak kanalat, illetve a Kolodko 
Dunai Cápa c. kiállításhoz kapcsolódva 
uszadékfából varázsolhattak cápát saját 
ízlésük szerint. Aki nem varázsolt magá-
nak, annak varázsolt a bűvész: Németh 

Ádám „Az alkimista meséi” c. humoros 
és látványos előadásán hiába figyelték az 
gyerekek a kezeket, a trükkök működtek 
és rejtve maradtak a kíváncsi szemek elől.

A kisebbek - és a feltárások iránt lelke-
sedő nagyobbak - a régészeti homokozó-
ban és a fémdetektoros keresés során ku-
tathattak kincsek után, de egy nyomozós 
játék során Tragor Ignác esernyőjének is 
nyomára bukkanhattak.

Az egyedülálló gasztronómia kínálat-
ról a múzeum szomszédságában mű-
ködő ételműhely gondoskodott, akik 
egészben sült malacot és reneszánsz 
ételkülönlegességeket kínáltak a rendez-
vény látogatóinak. Fodor József, az étte-

rem tulajdonosa és séfje – végzettsége 
szerint történész- malacszegés közben 
el is mesélte a menüsor történetét és a 
reneszánsz konyha ma is alkalmazható 
fortélyait.

Zenei kínálat tekintetében is bőséges 
és változatos volt a Múzeumok Éjszakájá-
nak felhozatala: reneszánsz és középkori 
dallamokkal töltötte meg a Kék Ház belső 
terét Lachegyi Imre furulyaművész, Suda 
Magdolna énekes és Reményi Árpád 
lantművész.

A Múzeumok Éjszakáján lépett először 
színpadra Vácon az év elején, több mint 
10 év szünet után újra összeálló Bijou: 
Hártó Szilvia énekes együttese az esőve-
szély miatt végül nem a Pannónia Ház 
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udvarán, hanem a Házasságkötő terem-
ben adott koncertet. Teltházas, egyedi 
atmoszférájú, trip-hop és downtempo 
zenei alapokra épülő muzsikájuk így 
a főtérre leszűrődve is sokaknak tette 
hangulatossá az estét.

Hasonlóan különleges légkört terem-
tett Szabó Sándor és Majos Balázs duója, 
akik keleti dallamokkal árasztották el a 
Dunai Cápa kiállítás terét. Szertartássze-
rű koncertjükön olyan, ritkán hallható 
és látható hangszerek is megszólaltak, 
mint pl. az indiai esraj, a swarmandal 
tanpura, a perzsa lant, a kínai guzheng, 
az afrikai udu vagy az arab bendir.

A koncertek sorát az Orbán Bori ft. 

Valami Swing együttes zárta a múzeum- 
udvarban, akik a közönséget elbűvölve, 
rendkívül sajátos és virtuóz módon ad-
tak elő sanzon, jazz, swing és manouche 
dalokat.

A 2024-es Múzeumok Éjszakája a 
késő esti órákban egy rendhagyó és 
szintén teltházas élő történelmi tárlatve-
zetéssel zárult, ahol a múzeum dolgozói 
a kiállítóhely 300 éves épületének ko-
rábbi lakóit keltették életre képzeletben.

Fotók:
Orlik Edit

KULTÚRA



büszkén állíthatjuk, hogy a szektorlabda egy 
igazi hungarikum – hangzott el a sportág 
helyi múltját felidéző kiállítás megnyitóján. 
Az eseményen Matkovich Ilona a helyszínen 
köszöntötte Teknős Károlyt, Bártfay Csabát, 
Zentel Róbertet, Bartos Ferencet, dr. Kovács 
Tibort, Klima Antalt, akik közreműködtek 
abban, hogy a korábbi hobbi-időtöltésből 
olyan sport lett, ami sok sikert hozott Vác-
nak. A polgármester egyúttal emléklappal 
köszönte meg Szathmáry Károlynak, hogy 
máig ápolja a dicsőséges múlt emlékeit, és 
remek eredményeivel járult hozzá a Nemzet 
Sportvárosának sikereihez.

 „Az, hogy Önök Európa-bajnokságot 
nyertek, világbajnokságot nyertek, egészen 
biztos, hogy hozzájárult ahhoz, hogy Vác a 
sport városa lett, és a mai napig az. Ehhez 
a kitüntető címhez, ez a sportág is hozzájá-
rult” –hangsúlyozta Matkovich Ilona.
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A váci gombfoci múltjáról nyílt emléki-
déző kiállítás a művelődési központban. Az 
önkormányzat és a Dunakanyar Forte Asztali 
Labdarúgó Klub szervezésében megrende-
zett tárlat fotókkal, serlegekkel, különböző 
relikviákkal és az eredményekről beszámoló 
újságcikkekkel emlékezik a sikerek sokasá-
gát felvonultató dicsőséges 60 esztendőre.

Amióta labdarúgás létezik, a lelkes és játé-
kos kedvű szurkolók mindig megpróbálták 
modellezni a sportág lényegét valamilyen 
asztali ügyességi-taktikai játék formájában. 
Voltak erre sikeres és kevésbé sikeres pró-
bálkozások: a XX. század elején elterjedt, 
„gombfoci” nevet viselő népi játék, ami 
egyértelműen a sikeresek közé tartozik, és 

Hat évtized a gombfocitól 
a szektorlabdáig Vácon

szettudományos tárgyak oktatásához várják 
a jelentkezőket, de a humán tárgyak álláshir-
detései is gyakoriak. Emellett pedig a gyógy-
pedagógusokból is nagy a hiány, ugyanis 
237 ilyen álláshirdetést találtunk az oldalon.

A KSH januárban közzétett felmérése sze-
rint 1610 fővel kevesebb pedagógus dol-
gozik a köznevelésben és a szakképzésben, 
mint 2023-ban. A legnagyobb visszaesés az 
általános iskolai tanárok számában látható.

Véget ért a 2023/2024-es tanév, ezért 
megnéztük, mennyi pedagógus-álláshirde-
tés található a Közszolgállás Portálon. A szá-
mok alapján sok helyen nem lesz egyszerű 
az őszi tanévkezdés – írja az Eduline.

A portál még 2023 augusztusában ráke-
resett a „tanár” szóra 959, „tanítóra” 347 
és „pedagógusra” 654 találatot kaptak a 
Közszolgállás Portálon, ami kevesebb, mint 
a fele volt a még júliusban meghirdetett 
munkáknak.

Ehhez képest a cikk megjelenésének ide-
jéig a „tanár” szóra 1409, a „pedagógusra” 
1216, a „tanítóra” 512 találatot kaptak a 
portálon. Ezeknek az álláshirdetéseknek a 
száma pedig tovább is nőhet, ugyanis egy 
héttel ezelőtt a tanári szó keresésére 112-
vel kevesebb hirdetést adott ki a portál. A 
pedagógusi állások 58-cal, a tanítói munkák 
pedig plusz 40-nel bővültek ez idő alatt.

A hirdetésekben szinte minden tantárgyra 
keresnek tanárt az iskolák. Sokan a termé-

Bajok lesznek szeptemberben; 
rengeteg tanár hiányzik az oktatásból
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az azt követő ünneplés. Az, hogy az akko-
ri focicsapatra – Önökre – méltán lehetett 
büszke minden váci ember” – emelte ki 
a városvezető.

Iványi Károly a bajnokcsapat képvisele-
tében mesélt arról, hogy milyen élmény 
volt számára klubelnökként megélni a 
sikert.

“Nagyszerű játékosokat válogattunk 
össze, akik éhesek voltak a sikerre. Ez 
volt a mi titkunk. Nagyszerű közösség 
voltunk, akik nemegyszer 8-10 ezer néző 
előtt játszhattak. Ez egy szerethető együt-
tes volt.”

A bajnokcsapat edzője, Csank János is 
arra tért ki, hogy egy egészen különleges 
csapat alakult ki a Dunakanyarban.

“Megelőzte ez a csapat a saját korát, 
ennek is köszönhettük a sikerünket. Két 
ezüstérem után már érett a bajnoki cím. 
Ez volt számomra a legédesebb siker, 
mert elképesztő munkával sikerült elérni 
ezt a bajnoki címet. Szerettem itt Vácon 
dolgozni, mert más helyekkel ellentét-
ben, itt mindenki tudta a helyét. Sokszor 
szembesültem azzal később, hogy meg-
próbáltak beleszólni felülről a munkám-
ban, de itt egyszer sem volt erre példa. 
Ennek meg is lett az eredménye.”

Vác város önkormányzata oklevéllel 
ismerte el az 1994-es váci bajnokcsapat 
tagjait. Az együttes az NB I történetének 
harmadik vidéki bajnokcsapataként vo-
nult be a magyar futballtörténelembe.

A csapatot köszöntő Matkovich Ilona 
elmondta, nem csupán idehaza, de kül-
földön is hatalmas elismeréssel beszél-
tek az akkori bajnokcsapatról.

“Az akkori városvezetés már egy esz-
tendővel korábban elismerte a teljesít-
ményt. A rendre sokezres közönség előtt 
kivívott kétszeri ezüstérem után Csank 
János díszpolgára lett Vácnak, a csapat 
pedig közösségi Pro Urbe díjban része-
sült. És csak ezután következett a csúcs, 
a bajnoki aranyérem! Sok év elteltével is 
gyakran kerül elő – és nem csak a sport-
barátok között –, az 1994-es aranyérem, 

Vác legnagyobb futball- 
diadalára emlékezett a Város

Pest megyét hatalmas viharok érték 
el, Budapest északi részén nem kizárt, 
hogy tornádót láttunk, Pomázra 4-5 
centis jegek potyogtak – írja az időkép, 
amely szerint Vácon 45 mm csapadék 
hullott.

Mintegy 200 helyszínen, főként 
Pest, Komárom-Esztergom és Somogy 
vármegyében volt szükség tűzoltói 
segítségre az átvonuló vihar miatt – 
közölte a katasztrófavédelem. Szerda 
délutántól a Magyarországon átvonu-
ló vihar elsősorban a Dunakanyarban, 
Komárom környékén, illetve a Bala-

tonnál Fonyód térségében okozott 
károkat, de Veszprém vármegyében is 
több helyszínre hívtak tűzoltókat. A zi-
vatarlánc útját kidőlt fák, beázott pin-
cék, megrongált tetők, villámcsapás 
okozta károk jelölték.

Leányfalun egy családi ház tetőszer-
kezetébe csapott villám, kisebb tüzet 
okozva, Szigetmonostoron a posta 
pincéjét öntötte el a felgyülemlett 
csapadékvíz, a Pest vármegyei Vácnál 
és a Somogy vármegyei Babócsánál a 
vasúti sínekre dőlt fa.

Fél havi csapadék zúdult a Dunakanyar környékére



John Green: Csillagainkban a hiba 
című megrendítő regényét ajánlom a 
figyelmükbe. Ezt a könyvet sosem késő 
elolvasni. A történet a legelejétől a leg-
végéig lebilincselő.

Főszereplőnk, Hazel Grace Lancaster 
tizenhárom éves kora óta “végső stádi-
umban” lévő rákbeteg. Nem ért egyet 
azzal az általános nézettel, hogy a rák 
mellékhatása a depresszió, az ő határo-
zott álláspontja az, hogy a depresszió a 
haldoklás mellékhatása. 

Anyukája unszolására - aki nagyon 
szeretné kibillenteni ebből az egészség-
romboló helyzetből - elmegy a támasz-
csoport ülésére. A hetenkénti kényszerű 
csoportgyűlésektől toporzékolni szeret-
ne, de leginkább azon a szerdán, amikor 
megismerkedik Augustus Watersszel.

Találkozásuk sorsfordító. Mindketten 
úgy érzik, a lehető legtöbb időt szeret-
nék együtt tölteni. Kedvenc könyveiket 

kicserélik egymás között, közösen néz-
nek filmeket, piknikeznek. Amszterdam-
ba is együtt utaznak el, hogy kiderítsék 
Hazel legkedvesebb könyvének félbe-
szakadt, befejezetlen történetét, magá-
tól az írótól. A várva várt találkozás nem 
éppen úgy alakul a különc szerzővel, 
ahogyan azt remélték, de mégis csodála-
tos élményekkel térnek vissza Indianaba 
a “rákprémium” utazásból.

A szilfák konfettijében úszó csatornák 
városában a két tizenhét éves haldokló 
fiatal beleszédül a szerelembe, miköz-
ben mindketten tudják, hogy a világ 
nem egy kívánságteljesítő gyár: annyira 
igazságtalan, annyira nem oké.

Vargáné Krisztin Ibolya
könyvtáros
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Közélet

A HÓNAP KÖNYVE - a Katona Lajos Városi Könyvtár ajánlója 

John Green: Csillagainkban a hiba

Katona Lajos Városi Könyvtár: Vác, Budapesti főút 37. 
Tel.: 06-27-311-335, 316-335, 319-262 - Olvasószolgálat: 06-30-870-2899 
Gyermekkönyvtár: 06-30-870-2900 - Email: klvk@konyvtar.vac.hu 
Hosszabbítás: kolcsonzo@konyvtar.vac.hu, gyermekkonyvtar@konyvtar.vac.hu

tetőre, csatornába belógó fák kisebb mér-
tékű visszavágását elvégzik – hívta fel a fi-
gyelmet Dedinszky Gyula, aki hozzátette; 
3 évvel ezelőtt több mint 400 hibajeggyel 
indultak, ebben a pillanatban ezt 60-70-
re sikerült csökkenteniük. A kertészeti 
részleg munkatársai a Dózsa György úton 
is munkálkodtak. A belső juharsorban 3-4 
darab száraz fa van, ezeknek a kivágása 
folyik ebben az időszakban, de a fűnyírás 
is folyamatos.

“Érdekességként jegyzem meg, hogy a 
Földvári lakótelepen nyírjuk most a füvet, 
ebben az esztendőben ötödik alkalom-
mal álltunk neki, érzékeltetésként mon-
dom, néhány éve 6-7 nyírás elegendő 
volt évente, most június közepén ötöd-
ször nyírjuk a füvet. Én megkockáztatom, 
hogy október végéig, amíg tart a fűnyírási 
szezon, meglesz a 8-9 esetleg a 10. alka-
lom is.”

A virágágyak ültetése befejeződött, de 
a meleg időjárás és a megnövekedett 
csapadékhajlam következtében aktuális a 
sövényvágás, ezek folyamatos gyomtala-
nítása is történik – tudtuk meg a Városfej-
lesztő kertészeti részlegvezetőjétől.

Az úgynevezett nyugalmi időszakban is 
dolgoznak a Városfejlesztő munkatársai. 
Szárazfákat vágnak, ostorfákat metszenek 
és folyamatosan dolgozzák fel a társasá-
gukhoz beérkező hibajegyeket is.

Többek között a Budapesti főúton dol-
goztak a Városfejlesztő munkatársai a 
héten, az ostorfákat metszették. Minden 

évben, a nyugalmi időszakban a tarra vá-
gott ostorfák zöldhajtásait vágják vissza 
– tájékoztatta a Híradót Dedinszky Gyula, 
a Városfejlesztő kertészeti részlegének 
vezetője.

“Ezt a csapadékos és meleg időjárás mi-
att kell elvégezni, mert a fák nagy ütem-
ben elkezdtek hajtani. Űrszelvényezünk, 
mivel az ágak a járdára és az úttestre 
lógnak. Ezeket a munkákat évente két 
alkalommal végezzük. Városszerte 1470 
darab ilyen fánk van, jelentős része itt a 
belvárosban, kisebb mennyiségben pe-
dig Deákváron, illetve a Földvári lakótelep 
felőli részen” – jegyezte meg Dedinszky 
Gyula kertészeti részlegvezető.

A hibajegyeken felsorolt hibák számát 
is csökkentik. Bár ebben az időszakban 
komolyabb beavatkozást a fákon nem 
lehet végrehajtani, erre legközelebb a 
lombhullást követő időszakban lesz le-
hetőség, de a szárazfák, homlokzatokba, 

Munkában a Városfejlesztő; 
ostorfák metszését végezték
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Szórakozás

GÁRDOS GÉZA JÓZSEF felvétele

A hónap fotója

Az előző lapszámunk rejtvényének 
nyertese Labuda Józsefné (Kóspallag).

A júniusi feladányunk megfejtése: 
Tankcsapda volt.

Júliusi feladványunk: Jubileumához 
érkezett a Dunakanyar legnagyobb in-
gyenes fesztiválja.

A megfejtést július 25-ig várjuk a va-
cihirnok@estv.hu e-mail címre, vagy a 
2600 Vác, Kossuth u. 21. címre. A helyes 
megfejtők között a Váci Dunakanyar Szín-
ház két darab színházjegyét sorsoljuk ki.

Keresztrejtvény



JÚLIUS 19. PÉNTEK

17 óra Főtér
Nyitó forgatag
18 óra Főtér
Váci Ifjúsági Fúvószenekar koncertje
18 óra Pannónia Ház udvara
Rock & Roll party a Panoráma zenekarral
18 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Váci Mazsorettek
19 óra Fehérek temploma
Nyitóhangverseny 
19 óra Duna-parti nagyszínpad
Deák Bill Gyula 
19 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Countaktus Country koncert
20 óra Főtér 
Sárik Péter Trió & Falusi Mariann
Jazzkívánságműsor 3. – magyarul 
20 óra Zeneiskola 
Eun-Ju Lee (Ausztria-Korea) &  Kiss Julianna 
zongora négykezes koncert
21 óra Duna-parti nagyszínpad 
Tankcsapda
21 óra Pannónia Ház udvara
Makám 40
21 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Utcabál a Derby zenekarral
22 óra Főtér
Sick Sox koncert
22:30 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Club Mouseoleum X World Is Mine

JÚLIUS 20. SZOMBAT

10 óra Főtér
Mintapinty gyerekkoncert
10-12 óra Pannónia Ház udvara
Családi délelőtt  és kézműves foglalkozás. 
15 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
SUNNY – DALAIM
15:30 óra Főtér 
Hugyecz Péter énekes 
16 óra Főtér
Táncshow 
Közreműködik: Tini Dance Team (művészeti 
vezető: Steidl Anita), TAZE TSE (művészeti vezető: 
Bordás Péterné), Black Time Hip Hop Tánciskola  
16 óra Evangélikus templom
„Sweet Bird” - barokk kamarazene
16 óra Zeneiskola
A Váci Harmónia Kórus koncertje
16 óra Pannónia Ház udvara 
Ukrán melódiák
17 óra Duna-parti nagyszínpad
Crockodeal koncert
17 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Faludi Szilvia nótaműsora

17:30 óra Főtér
Musicalek és fi lmzenék Parlando 2024! 
18 óra Zeneiskola 
A csapat mi vagyunk – a Thália Művészeti 
Egyesület előadása
18 óra Pannónia Ház udvara
Máté Péter est 
18 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Xenova Tánc- és Sportegyesület bemutatója
19 óra Fehérek temploma
Szent Cecília kórus
19 óra Duna-parti nagyszínpad
ManGoRise
20 óra Főtér
Szabó Balázs Bandája 
20 óra Zeneiskola 
Déjà vu, déjà entendu
20 óra Pannónia Ház udvara
Dumaszínház - Szabó Balázs Máté
20 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Kitti Live koncert
21 óra Duna-parti nagyszínpad 
Manuel 
21:30 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Retro Party
Dj Henryk
Dj Teddie 
22 óra Főtér
Utcabál a Pedrofon zenekarral
22.30 óra Duna-parti nagyszínpad
Dj Beatronic

JÚLIUS 21. VASÁRNAP

10 óra Pannónia Ház udvara 
Családi délelőtt 
Kormos István - Szántó Viktória: Vackor
10-16 óra
Szamárlétra Projekt - szabadtéri vásári kunszt

11 óra Barátok temploma
Dr. Bednarik Anasztázia orgonaművész koncertje
15 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Salsation nyílt óra Marx Tamással
16 óra Evangélikus templom 
Hortus M. Singers
16 óra Pannónia Ház udvara
Kávé-ház a Ripacsoknál
16 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Obsitos Dalárda és Labdarózsák Dalkör 
17 óra Főtér
Körutazás a görög zene és tánc világában
18 óra Barátok temploma
A Vox Humana Énekkar koncertje
18 óra Zeneiskola 
Trio Sideris
18 óra Pannónia Ház udvara 
A Trio Afi um (Lachegyi/Baksa/Krommer) 
koncertje
18 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Lantos Gábor & the King’s Men
19 óra Főtér
Talamba + CimbaliBand: ÜTŐS!
20 óra Duna-parti nagyszínpad
Bagossy Brothers Company koncert
20 óra Pannónia Ház udvara
Pálinkás Gergely és zenekara 
20 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Yokai
20 óra Zeneiskola 
Ilaria Loatelli (Olaszország) zongorakoncertje
20 óra Levéltár udvara
Maluridé
21 óra Főtér
„VIGALOM 30” Jubileumi Gálaműsor. 
21:40 óra Duna-parti nagyszínpad
Majka Produkció 
A koncert után közvetlenül: TŰZIJÁTÉK

22 óra Zenepavilon, Gasztroudvar
Delírium 



GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805;
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác:  Vác, Zrinyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I   - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

FOGORVOSI ÜGYELET: A váci és Vác 
körzeti hétvégi fogászati ügyeletek meg-
szűntek! Legközelebbi ingyenes ügyelet: 

Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.
Tel.: 06-1-317-6600

HÁZIORVOSI ÜGYELET: minden 
esetben ELŐSZÖR hívja a 1830-as 
telefonszámot! Hétköznap 16-22 óra 
között és hétvégén, illetve ünnepnapo-

kon 8-14 óráig háziorvosi ügyelet mű-
ködik Vácon. 22 és 8 óra között, illetve 
hétvégén, valamint ünnepnapokon 14 
óra után a mentőszolgálat működtet sür-
gősségi ügyeletet, ahol háziorvosi vagy 
mentőtiszti, sürgősségi ellátást kaphat. 
A felnőtt ellátás a Váci Mentőállomáson 
történik: Vác, Mentős köz 1. A gyerme-
keket a szakrendelő 2. emeletén (R243) 
látják el: Vác, Argentin Döme tér 1-3.
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Vácott született váci lakosok:
Ábrahám Viktor és Imre Beáta gyermeke: Benedek
Hegedűs Bertalan Kilián és Szádvári Lilla gyermeke: Emil Teó
Winternitz Máté és Gulyás Gabriella gyermeke: Olívia
Papp Zoltán László és Igrényi Éva gyermeke: Zoltán
Ligeti Tamás és Tóbiás Lilla Anita gyermeke: Maja
Kurdi Máté és Tar Adrienn gyermeke: Máté Benett
Kiss Tamás és Juhász Flóra gyermeke: Koppány
Bakondi Csaba és Vad Alexandra gyermeke: Lilla
Bálint Zsolt Attila és Mezei Eliza gyermeke: Mira Alina
Farkas Ádám és Cserpán Beáta Ildikó gyermeke: Boróka
Hász Dániel és Szabó Anita Lilla gyermeke: Marcell
Gáspárdy Zsolt Márk és Boros Boglárka gyermeke: Boglárka Irina
Virányi Zsolt Attila és Prekopa Dalma gyermeke: Erik

A személyiségi jogok fi gyelembevételével csak azon születése-
ket publikáljuk, amelyeknél a szülők nyilatkozattal járultak hozzá
a nyilvánosságra hozatalhoz.

Házasságot kötött váciak:  
Gerő Péter és Székely Katalin
Schweinitzer Zoltán és Török Andrea
Varga András és Simon Kitti
Kramár Krisztián és Kerényi Krisztina
Hódi Csaba István és Laluja Edina

Elhunyt váciak:
Az elmúlt hónapban 20 váci lakos személy hunyt el városunkban. 

A kegyeleti jogok fi gyelembevételével csak azoknak az elhunytak-
nak az adatait közöljük, akiknél az elhunyt hozzátartozója nyilatko-
zatával hozzájárult a nyilvánosságra hozatalhoz. A többi elhunyt 
esetében összesített statisztikai adat közlése lehetséges csak.

Információ
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15 i 16 a 17 b 18 c 19 d 20 e 21 f

22 g 23 h 24 i 25 a 26 b 27 c 28 d

29 e 30 f 31 g 1 h 2 i 3 a 4 b

Ennek alapján június 26. és szeptember 1. között a balatoni vo-
natok 2. osztályán bármely utas bevihet az utastérbe szájkosárral, 
pórázon vezetve kutyajeggyel vagy kutyaországbérlettel egy 20 ki-
logrammnál könnyebb kutyát úgy, hogy az ne zavarja a többi utast 
– jelezték.

Felhívták a fi gyelmet arra, hogy a kutyáról az utazás során sem a 
pórázt, sem a szájkosarat eltávolítani nem szabad, a pórázt az utas-
nak a kezében kell tartania, a kutya 1 évnél nem régebbi oltási iga-
zolványát pedig be kell mutatni.

Közölték azt is, hogy ha a kutyás utas közelében ülő utas kifogá-
solja az állat jelenlétét, neki a vasúttársaság új ülőhelyet biztosít, 
illetve a nem megfelelő ülőhelyről igazolást ad.

A 20 kilogrammnál nehezebb, nagytestű kutyák változatlanul 
csak a nem helyjegyköteles vonatokon és csak azok peronján szállít-
hatók, utastérbe nem vihetők be – áll a MÁV közleményében.

Változott szerdától a kutyák szállítását érintő szabályozás a vona-
tokon: már zárt doboz nélkül, csupán szájkosár és póráz használa-
tával is lehet velük utazni a balatoni InterCity és expresszjáratokon 
– közölte a MÁV Zrt. a vasúttársaság honlapján.

Mint írták, a MÁV-Start jelenlegi szabályzata szerint a 20 kilo-
grammnál nem nehezebb kutyák szállítása kutyajegy vagy kutyaor-
szágbérlet megvásárlásával csak a nem helyjegyköteles vonatokon 
megengedett, szájkosár és póráz használatával.

A helyjegyes járatokon a kézipoggyász megengedett méreténél 
nem nagyobb zárt szállítóeszközben utazhatnak a négylábúak – tet-
ték hozzá.

Kiemelték, hogy az utasok észrevételei alapján a vasúttársaság az 
idei nyári szezonban tesztjelleggel vizsgálja a kutyaszállítás lehető-
ségének bővítését a Balatonra közlekedő vonatokon.

MÁV: Zárt doboz nélkül, szájkosárral és pórázzal
is lehet kutyákat vinni a balatoni vonatokon
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Hirdetés

Vác Város Önkormányzat nevében
és képviseletében a Váci Városfejlesztő Kft.

Vagyonhasznosítási részleg
 (Vác, Köztársaság út 34.)

2024. július havi hirdetései

NEM LAKÁS CÉLÚ HELYISÉGEK BÉRBEADÁSRA:

Káptalan utca 3. 1. em. 33-34-35
 (megtekintés időpontja:

bejelentkezés alapján – július 18. 9:00)

Március 15. tér 17. fsz. 2
 (megtekintés időpontja:

bejelentkezés alapján – július 18. 9:45)

Pályázatok benyújtásának határideje:
2024. augusztus 12. (hétfő) 16:00 óra

Pályázatok feltétele, teljes szövege letölthető:
www.vacholding.hu és a www.vac.hu honlapokról

Információ: Váci Városfejlesztő Kft.
Vagyonhasznosítási részleg

Tel.: 27/510-107
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Szórakozás
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Hirdetés

Nyáron is visszavárunk!Nyáron is visszavárunk!
2024-ben harminc éves a Váci Világi Vigalom, mely a Dunakanyar egyik meghatározó összművészeti 
fesztiválja. A Váci Dunakanyar Színház sem maradhat ki a nyári ünneplésből, ezért három darabbal is 
kedveskedünk a nagyérdeműnek. A tavalyi sikerre való tekintettel lehetőséget biztosítunk a fi ataloknak is, 
hogy bemutathassák művészetüket. 
Ezért július 20-án szombaton 17 órai kezdettel a Boronkay-színtársulat újra előadja az Álom, Szerelem: 
Szentiván című, Shakespeare nyomán készült darabját. 
Július 21-én vasárnap 17 órakor az önfeledtség jegyében a Pesti Művész Színház: Szemenszedett 
igazság, avagy hazudni tudni kell című darabját hozzuk el, Egyházi Géza, Nyertes Zsuzsa, Fogarassy 
Bernadett és Várfi  Sándor főszereplésével. 
„Afterparty” jelleggel július 23-án kedden 19 órakor a Munkatársas c. előadást kínáljuk Mészáros Máté, 
Botos Éva és Pokorny Lia szereplésével, Gönczi Dorka és Varga Zsolt moderálásával.
Vácra érdemes színházba jönni, mert a hely maga is elegáns és kellemes. A művészek is szeretnek nálunk 
játszani és ami a legfontosabb: nekünk van a legjobb közönségünk!
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